
Voorzitter, leden van de raad, en inwoners van Deurne,

De behandeling van de begroting van Deurne ziet er dit jaar anders uit. In fysieke zin, want 

wij zitten hier zonder publiek en in een andere setting. Ook hebben we onszelf de opdracht 

gegeven ons betoog zo kort mogelijk te houden, dus kom ik direct ter zake. In mijn bondige 

betoog wil ik ingaan op drie zaken waar wij de meeste aandacht op willen vestigen het 

komende jaar: 

1) het zich verplaatsen binnen en naar Deurne;

2) wanneer men is gearriveerd, het wonen in Deurne;

3) als men er woont, het gezond blijven in Deurne;

Te beginnen met het eerste punt; bereikbaarheid. Ons lobbywerk wordt beloond, want het 

aanpakken van de A67 en de N270 staat te gebeuren. Hiermee wordt de bereikbaarheid van 

Deurne aanzienlijk vergroot. Ook de spoortunnel draagt hier enorm aan bij. Hoewel wij veel 

berichten krijgen van de omwonenden en ook terug horen dat de communicatie niet 

vlekkeloos verloopt, zijn wij nog steeds erg voorstander van dit project. Wij roepen de 

wethouder wel op ervoor te waken dat de Rijtse Vennen hierdoor geen enclave tussen 

industrie en een drukke weg wordt. Ga in gesprek met omwonenden, want wanneer wij dit 

doen komen we erachter dat zij haarfijn weten uit te leggen wat zij nodig hebben om samen 

met ons de komst van de spoortunnel te vieren. Om de bondigheid van mijn betoog te 

garanderen kondig ik hierbij aan dat wij onze wensen met betrekking tot bereikbaarheid zoals 

de omlegging Walsberg, het aanpakken van de verkeersveiligheid en het vrachtwagenverbod 

in Liessel kenbaar zullen maken bij de behandeling van het GVVP in de nabije toekomst.

Door naar het volgende punt, want men heeft Deurne bereikt en woont er nu. Echter, zo 

eenvoudig blijkt het niet te zijn als je in gesprek gaat met mensen die op zoek zijn naar een 

woning. De gemiddelde woningzoekende in Deurne is er ziek van. Maanden, of zelfs jaren 



wachten op een geschikt woning is geen uitzondering. Wij zien dat er flink wordt ingezet op 

betaalbaar en divers wonen. In plaats van 5,6 miljoen euro vorig jaar, wordt er dit jaar 18,4 

miljoen vrijgemaakt in grondexploitaties. Ook worden er projectleiders aangesteld om de 

woningbouw aan te jagen. En mede dankzij oproepen van de Deurnese VVD worden er de 

komende 2 jaar 400 woningen bijgebouwd, waarvan een groot deel sociale huurwoningen. 

Hier zijn wij blij om, maar het is bij lange na niet genoeg. Ook geeft men in het convenant 

met Bergopwaarts aan meer sociale huurwoningen te gaan bouwen bij een sterkere groei in 

de behoefte. Wij vragen de wethouder: hoe sterk moet die behoefte wel niet zijn, om ervan 

doordrongen te zijn? Wij blijven herhalen dat we moeten bouwen, bouwen, bouwen, maar 

bouwen kost tijd. En die tijd hebben veel mensen niet. Wij willen sneller mogelijkheden 

creëren dus vragen de wethouder ook wat de status is van het aanjaagteam, dat met 

vastgoedeigenaren en winkeliers een transformatie wil realiseren door van winkels woningen 

te maken. 

Kom ik op mijn derde, laatste en misschien wel meeste majeure punt: de zorg. Een blik op 

onze begroting leert ons dat het grootste gedeelte van het geld in Deurne wordt besteed aan 

de zorg. Het naast elkaar leggen van voorgaande begrotingen leert ons ook dat dat deel steeds 

maar blijft groeien. En waar dit waardevolle, duurzame investeringen betreft die direct 

toekomen aan diegenen die het nodig hebben, heeft het college ons aan haar zijde. Ons wordt 

echter steeds meer duidelijk dat door het beleid van het Rijk dat niet altijd aan de orde is. De 

visie van de participatieraad in het Weekblad voor Deurne heeft ons laten doordringen van de 

urgentie van de knelpunten. De zorg in Nederland en dus ook in Deurne is geweldig, maar 

inwoners die het het hardst nodig hebben worden gekort en inwoners die het minder hard 

nodig hebben krijgen meer. 

Het is voor ons dan ook onacceptabel dat bijvoorbeeld door de invoering van het 

abonnementstarief, waarmee ongeacht iemands financiële positie voor 19 euro onbeperkt uit 

de WMO geput kan worden, de zorgkosten de pan uitrijzen. Zeker wanneer uit onderzoek 



blijkt dat het vooral de midden en hoge inkomens zijn die hiervan gebruik maken. Of 

profiteren. Of geen verantwoordelijkheid nemen. En u begrijpt mij verkeerd wanneer dit een 

wijzend vingertje is, want iemand heeft er simpelweg recht op. Het is natuurlijk maar hoe je 

het bekijkt. 

Daarom roepen wij het college, in de vorm van een motie op, actief beleid te ontwikkelen 

waarbij inwoners mede verantwoordelijk worden gemaakt voor de te bereiken doelen op 

zorg. Niet zij tegen ons, maar samen. Wij denken dat het maken van slimme keuzes in de 

herijking van het sociaal domein zullen bijdragen aan duurzamere en kwalitatief betere 

ondersteuning voor inwoners. Wij zijn er ook van overtuigd dat inwoners solidair en creatief 

zullen zijn, wanneer zij beseffen dat het aanvragen van poetshulp met een middeninkomen 

een bezuiniging betekent voor de mensen die het écht nodig hebben. Met dergelijk 

veranderingen in het denken van mensen willen wij het tij keren, zodat ook de bereikbaarheid 

en het wonen in Deurne niet in het gedrang komen.


